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1. Opening en agenda 

Lars Nanninga opent de vergadering en heet iedereen welkom. Jeroen Goverde is verhinderd. 

Jeroen Los is nog ziek. Henk Feijen stopt als coördinator vanuit de beroepsvisserij. Hij had graag 

vanavond afscheid genomen, maar heeft griep. Rob Veenman neemt de flessen wijn voor hem mee 

als dank voor zijn inzet. Rob Veenman neemt de taken van Henk Feijen over. Dat roept de vraag 

op of het wenselijk is dat Rob zowel in de Stuurgroep als in de Commissie zit. Kan dat conflicterend 

werken? Formeel mag het. Het is aan ons allen – en in het bijzonder aan Rob Veenman en de 

voorzitter - om hierop alert te zijn. De NHBB is overigens naarstig op zoek naar versterking in de 

VBC met een echte beroepsvisser. Hopelijk komt dit er snel. 

 

Agenda: punt 7 (Habitatdiversiteit Schermerboezem zuid) wordt van de agenda verwijderd en zal 

aandachtspunt worden bij de jaarlijkse bespreking over NVO's in juni. 

 

2. Verslag 18 november 2024 

Tekstueel: bij de mededelingen vanuit de beroepsvisserij p.2 moet het tussenkopje "discussie" 

worden toegevoegd, zodat duidelijk onderscheid is tussen de mededeling van de NHBB en de 

discussie die daarop volgde.  

Het verhaal over het verhandelen van visrechten en schriftelijke toestemmingen roept vragen op. 

Dit zal op een ander moment worden geagendeerd in de VBC en wordt zo mogelijk met een 

juridische memo voorbereid door HHNK. 

 

Naar aanleiding van het verslag: 

• Het volgende VBC-overleg van 31 maart a.s. wordt verplaatst naar 7 april bij SMWN (zaal 

is beschikbaar). 

• Actie 2024-28 Vismigratievoorzieningen: de storing bij vismigratiepunt Nauernasche Vaart 

is als het goed is, op 15 januari jl opgelost. Hans Roodzand houdt het in de gaten en houdt 

Marcel Kok op de hoogte. Actie kan verwijderd worden. 

 

Actielijst: 

• Acties 2024-31 (twee memo's maken), 2024-30 (inplannen vergaderingen), 2024-28 

(vismigratievoorzieningen), 2024-27 (info habitatgeschiktheid opsturen), 2023-37 

(abonnement VISionair) zijn gereed en worden verwijderd uit de actielijst. 

• Actie 2024-29 (artikel karperuitzet) blijft staan. 

• Actie 2024-02 (Agenderen) wordt opgeschoond en krijgt een nieuw nummer (2025-01). 

Verslag 

Vergadering 

VBC-HNK 

Aanwezig 

Wout Bello, Sander de Graaf, Peter van der Heijdt, Bart van Iterson, Marcel 

Kok,  Paul Kooij, Lars Nanninga, Hans Roodzand, Rob Veenman, Edith 

Velema. 

Afwezig 

Henk Feijen, Daan Gerssen, Jeroen Goverde, Jeroen Los 

Kopie aan 
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• De Advieslijst wordt leeggemaakt en start met een schone lei in 2025. 

 

3. Nieuws en mededelingen 

 

Sportvisserij: 

• Focus ligt op het activeren van visrechthebbenden om de visplannen in te vullen, samen 

met NHBB en HHNK. Bart heeft overzichten op kaart gekregen van Sportvisserij Nederland. 

Dit is goede input. Paar bijzonderheden:  

o Visput Andijk ligt in Polder Grootslag, maar is geen lid van SMWN. Reactie HHNK: dit is 

afgesloten water dat formeel geen deel uitmaakt van het watersysteem. Het kan 

waarschijnlijk buiten beschouwing worden gelaten. Moet HHNK uitzoeken. 

o In Polder Assendelft blijkt een klein gebied (golfterrein) aan HSV Heemskerk te zijn 

verhuurd. 

o HSV 'Voorntje heeft zich opgeheven en visrechten ingeleverd. SMWN wil dat graag 

overnemen.  

 

Visplannen stand van zaken: 

• Voor de visplannen waarvan het proces in 2024 is gestart (Polders Schagerkogge, Polder 

Oosterdel, Polder Geestmerambacht), zorgen SMWN en NHBB in het eerste kwartaal voor 

nadere invulling/afwerking. 

• Er wordt in april/mei een avond gepland voor de visplannen in de KRW-gebieden Polder 

Assendelft en Wormer- en Jisperveld (Zaanstreek) en in mei/juni voor KRW-gebieden de 

polders Grootslag en Drieban (West Friesland). 

Plan is dat deze visplannen in één avond in elkaar gezet worden (pizza of andere snack 

erbij). Dit vergt een goede voorbereiding vanuit de sectoren.  

 

Beroepsvisserij: 

• NHBB heeft om tafel gezeten met HVZ. Er is veel frictie uit het verleden met een  

beroepsvisser die inmiddels met pensioen is. Fa Schilder is nu actief in het HVZ-gebied. 

NHBB hoopt dat het nu beter gaat. Rob Veenman benadrukt het belang om in gesprek te 

zijn/blijven. 

 

HHNK 

• Er is een nieuwe 'Gedragscode bestendig beheer en onderhoud' ingediend door de Unie van 

Waterschappen. Deze is inmiddels geaccepteerd door de Rijksdienst voor Ondernemend 

Nederland (RVO) en wordt in februari zes weken ter inzage gelegd. Ook visserij kan 

reageren.  

• Goed nieuws: op een wildcamera aan de rand van het gebied van HHNK is een Otter 

gesignaleerd. Dit roept wel de vraag op of fuiken moeten worden aangepast. Zo ja, dan 

zou dat wellicht lokaal geregeld moeten worden en via de visplannen opgenomen kunnen 

worden. Wordt vervolgd.  

• HHNK organiseert ook in 2025 een week van de vis HHNK van 12 tot 17 mei. Deels is dat 

intern gericht, deels ook extern. Plannen zijn vooralsnog:  

o Maandag 12 mei: opening Expositie "Als een vis in het water, vroeger en nu". In het 

gebouw van HHNK. De expositie blijft ongeveer drie maanden staan. 

o Woensdag 14 mei: Kinderochtend en open dag gericht op vis. Op het kantoor van 

HHNK.  

o Donderdag 15 mei, 13 uur: Lezing Arjan Postma "Als een vis in het veranderende 

water". Ook VBC-leden zijn hier welkom. Nadere info volgt. 

o Vrijdag 16 mei (evt zaterdag 17 mei): HHNK zoekt nog naar een goede invulling om 

aandacht te vragen voor loodvrij vissen. Actie: Bart van Iterson vraagt na bij Sijmen 

van den Berg.  

o Ook wordt intern gekeken hoe HHNK het toezicht op het maaibeheer kan verbeteren. 

Mogelijk wordt hierover een sessie met managers  georganiseerd.  
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4. Bijvangstregeling bij aalvisrechten 

Zoals afgesproken is er overleg geweest tussen SMWN en de NHBB over de mogelijkheden van een 

bijvangstregeling bij aalvisrechten. Slotsom is dat partijen afgesproken hebben een aantal dingen 

uit te zoeken en dat er een vervolgafspraak komt. Het probleem wordt afgepeld door het zo 

concreet mogelijk te maken. Wordt vervolgd! 

 

De VBC-leden vanuit de sportvisserij menen dat de discussie over bijvangst en tarieven niet aan 

elkaar gekoppeld mag worden en dat afspraken hierover op lokaal/regionaal niveau in de 

visplannen thuishoren. 

Gevraagd wordt wat het hoogheemraadschap hiervan vindt. Deze ziet afspraken over bijvangst als 

een belangrijk onderdeel van de visplannen. HHNK geeft aan dat het gesprek tussen NHBB en 

SMWN vooral was bedoeld om vanuit hun deskundigheid over de visserij voorstellen te doen voor 

opties en mogelijke formuleringen m.b.t. bijvangst. Die zouden vervolgens bij voorkeur in 

visplannen kunnen worden opgenomen. 

 

Doordat de discussie nog niet is afgerond en doordat de NHBB zijn goedkeuring aan nieuwe 

tarieven koppelt aan een regeling over bijvangst, zit HHNK met een probleem. HHNK moet 

namelijk verder met besluitvorming over de tarieven. Dit kan moeilijk uitgesteld worden, omdat 

het onderdeel is van de uitvoeringsregels beleid onroerende zaken (dat betreft meerdere 

onderwerpen). Edith Velema zal bovengenoemde discussie intern doorgeven aan het cluster 

grondzaken van HHNK. 

 

De voorzitter benadrukt dat SMWN goed input moet ophalen bij VBC-leden vanuit de sportvisserij 

en adviseert: blijf praten!  

 

5. Visrechtovereenkomsten HHNK 

De 'memo kaartcorrecties of nieuwe visrechten' krijgt in het algemeen instemming. De NHBB geeft 

daarbij aan dat zij niet enthousiast is over het feit dat HHNK geen nieuwe aalvisrechten uitgeeft. 

Dit is echter bepaald in de Kadernota vis (2022). Wel zou de NHBB aandacht willen vragen voor 

gewoonterecht waar beroepsvissers soms al generaties lang vissen, zonder dat dit op papier is 

vastgelegd. HHNK neemt dit mee. 

 

Het overzicht van de herzieningen van visrechtovereenkomsten is vooral ter informatie. De NHBB 

heeft vraagtekens bij het besluit van HHNK om de visrechten op te zeggen van beroepsvisser D. De 

NHBB gaat hierover graag in overleg met HHNK. 

 

6. Saskerleidam 

Naar aanleiding van de memo "mogelijke nadelige effecten voorgestelde werkzaamheden RAUM" 

vind kort discussie plaats. HHNK ligt toe dat de plannen mogelijk ten koste gaan van vishabitat 

voor de snoekbaars, maar dat andere soorten vis er juist van kunnen profiteren. Voor de 

sportvisserij is dit een acceptabele oplossing. Via de gebiedsregisseur van de provincie heeft HSV 

Castricum begrepen dat ook Dil akkoord zou zijn.  

Wel zijn er nog zorgen over kwaliteit van de bagger die uit de Zaan zou komen. HHNK let scherp 

op de gebruikte materialen en bagger, mede vanwege vereisten uit de KRW. Uitgangspunt is dat de 

zowel de chemische als de ecologische waterkwaliteit niet achteruit mag gaan. 

Hiermee is de discussie over de Saskerleidam afgerond. 

 

7. Baggeren Purmerend 

In de memo "Baggeren en verbeteren waterkwaliteit Gorsmeer Purmerend" verzoekt SMWN aan 

HHNK om extra te baggeren in Purmerend ten bate van de ecologische waterkwaliteit en de 

visstand. HHNK reageert hierop dat er extra baggermaatregelen voor de waterkwaliteit zijn 

opgenomen in het KRW-Impulsprogramma, waar het bestuur van HHNK onlangs goedkeuring aan 
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heeft gegeven. Ook wordt er het komende jaar baggerbeleid ontwikkeld. Dit biedt wellicht 

mogelijkheden. Het onderwerp komt in de loop van het jaar terug. 

 

8. Onderzoek Lokkast en uittrek schieraal door RAVON 

De VBC is enthousiast over het lokkastproject: leuk en nuttig. Opgemerkt wordt dat het eigenlijk 

symptoombestrijding is en dat permanente vispassages de voorkeur verdienen. Aan dat laatste 

wordt hard gewerkt en dit is op veel locaties al gerealiseerd. Zo'n 60 % van het gebied van HHNK 

is inmiddels permanent ontsloten. Vispassages kunnen echter nog niet overal. Ook communicatief 

is de lokkast een goed middel.  

 

Vanuit zijn rol als vicevoorzitter van het stoommachinemuseum, biedt Rob Veenman aan dat deze 

met veel plezier medewerking zou verlenen aan het lokkast onderzoek. 

 

9. Rondvraag/w.v.t.t.k 

• Hans Roodzand vraagt hoe het is afgelopen met de melding van vissterfte bij Saendelft. 

Marcel Kok vertelt dat de maaiboot daar de oorzaak was van de vissterfte en dat er tegen 

de instructies in is gewerkt. Verbetering van het toezicht op de maaiwerkzaamheden moet 

helpen. Als er gemaaid wordt bij winterpeil, dan kunnen de vissen niet weg. Marcel en Hans 

hebben hier onderling verder contact over. Marcel geeft aan dat er geleidelijk minder 

vissterfte plaatsvindt en dat het aantal meldingen jaarlijks daalt.  

• Bart van Iterson meldt dat de glasaalmonitoring bij het Noordzeekanaal is stopgezet door 

de projectgroep van de Ecologische Verbindingszone Noordzeekanaal. Erg spijtig. RAVON is 

op zoek naar financiering om toch door te gaan. Tip: kijk eens naar Europese subsidies. 

Actielijst 

Actienr. Actie Door Datum 

vergadering 

Gereed 

2025-03 Cluster grondzaken van HHNK vragen om 

een juridische memo op te stellen over het 

verhandelen van visrechten en schriftelijke 

toestemmingen.  

Edith Velema 20-01-2025 juni 

2025-02 Sijmen van den Berg vragen naar ideeën 

m.b.t. loodvrij vissen 

Bart van 

Iterson 

20-01-2025 Maart 

2025 

2025-01 Agenderen: 

• Visplannen svz (continu) 

• Natuurvriendelijke oevers jaarlijks 

agenderen (juni). Aandachtspunt daarbij:  

Habitatdiversiteit Schermerboezem zuid 

• Inventarisatie visrelevante projecten 

HHNK jaarlijks agenderen (juni) 

• Presentatie gebiedsbeheerplannen HHNK 

(2025) 

• Verhandelen visrechten en schriftelijke 

toestemmingen (juni?) 

• Baggerbeleid HHNK en relatie met 

baggeren Purmerend (juni/september) 

• Intentieovereenkomst NHBB-HHNK (PM) 

Edith Velema 20-01-2025 n.v.t. 

 


